
 
Akademický senát UK FTVS 

 
     

 Č.j.: AS-08/2011 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 27. 9. 2011 ve 13 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Zaměstnanecká komora: Čechovská, Dvorský, Hojka, Horčic, Jelen, Kaplan, Kohlíková, 
Panská, Velenský, Zahálka 
Studentská komora: Hradečná, Outlý, Šorm, Vokoun 
Omluveni: Baláš (z), Janák (z), Pokorná (z), Vomáčko (z), Moravec (s), Severýn (s) 

 
Hosté: (bez titulů): Suss, Miler, Fořter, Holický 
 

Průběh jednání: 

1. Schválení programu – Kohlíková 

Jednání zahájila paní předsedkyně Kohlíková. Seznámila přítomné s programem 

zasedání a navrhla jednu změnu. Bod 4 původního návrhu „Vystoupení pana děkana“ 

navrhla přesunout až za bod 9, aby bylo na všechna hlasování zajištěno volební 

kvórum senátorů. Bylo provedeno hlasování o schválení programu schůze. Hlasování 

(11-0-0). 

Usnesení: Program zasedání byl schválen. 

 

2. Schválení zápisu z jednání ze dne 14.6.2011 – Kohlíková 

Paní předsedkyně stručně seznámila přítomné s projednávanými body. Informovala, že 

zápis obdrželi všichni členové AS UK FTVS v předstihu v podobě návrhu. Hlasování 

(12-0-0). 

Usnesení: Zápis ze zasedání ze dne 14.6.2011 byl schválen. 

 

3. Zpráva o činnosti předsednictva AS UK FTVS při zastupování AS UK FTVS ve 

věcech nezbytných po dobu letních prázdnin – Kohlíková. 

Během období 14.6.2011 – 20.9.2011 se nikdo na předsednictvo AS UK FTVS 

neobrátil s žádnou žádostí, která by vyžadovala řešení. 

 

4. Výroční zpráva AS UK FTVS za rok 2010 - Kaplan 

Výroční zpráva byla předložena v písemné podobě (viz příloha) a obsahuje 5 bodů.  

1. Výčet zasedání a složení senátorek a senátorů spolu s hodnocením účasti. 



2. Pracovní činnost předsednictva (termíny schůzí a účast členů) 

3. Seznam usnesení za rok 2010 (příloha) 

4. Spolupráce s vedením UK FTVS. Hodnocená jako přínosná a oboustranně 

konstruktivní (přítomnost předsedkyně AS UK FTVS na zasedáních kolegia děkana a 

přítomnost děkana popř. členů vedení na zasedáních AS UK FTVS). 

5. Zprávy z jednotlivých pracovních komisí AS UK FTVS (přílohy). 

Výroční zpráva bude rozeslána všem členům AS UK FTVS. Hlasování (14-0-0). 

Usnesení: AS UK FTVS vyslechl Výroční zprávu AS UK FTVS za rok 2010 a 

s předloženou zprávou souhlasí. 

 

5. Přijímací řízení pro školní rok 2012-2013 (proděkan, zástupce studijní komise) 

Členové AS UK FTVS obdrželi všechny podklady. Předseda Studijní komise Hojka 

konstatoval, že na dokumentu pracovala studijní komise ve shodě spolu s proděkanem 

pro studium a doporučuje uvedený dokument schválit. Proděkan Miler vyzdvihl 

konstruktivnost spolupráce na uvedeném dokumentu a uvedl, že kvalitním přípravou a 

předjednáním s komisí se zjednodušuje celý proces schvalování. Hlasování (14-0-0). 

Usnesení: AS UK FTVS schvaluje dokument „Přijímací řízení pro školní rok 2012-

2013. 

 

6. Rozbor hospodaření v roce 2011 za období leden - červen: (tajemník, zástupce 

ekonomické komise) 

Zprávu představil tajemník fakulty ing. Fořter. Konstatoval, že hospodaření za 1. 

pololetí roku 2011 probíhalo velmi dobře. Hospodářský výsledek v hlavní činnosti byl 

v úrovni 33,5 mil. Kč, což je oproti loňskému roku o 7,5 mil. Kč více. Na tomto 

navýšení se nejvíce podílelo zvýšení příspěvku na vzdělávání a tržeb z prodeje služeb. 

Hospodářský výsledek doplňkové činnosti je srovnatelný s loňským rokem a je ve výši 

5,3 mil. Kč. V rámci jednotlivých pracovišť probíhá čerpání rozpočtu obecně 

v pořádku. U některých pracovišť došlo k přečerpání některých položek. Všechny tyto 

případy byly tajemníkem vysvětleny a bylo naznačeno jejich řešení. Po dohodě 

s Ekonomickou komisí bude na listopadovém zasedání předložena zpráva o 

hospodaření za období leden až září 2011. 

Děkan: Dohoda již předchozích AS UK FTVS byla, že kontrola hospodaření bude 

probíhat po jednotlivých čtvrtletích. 

Tajemník: Vzhledem k termínu dalšího zasedání senátu nelze zprávu o hospodaření za 



období leden až září 2011 předložit na říjnovém zasedání, ale až na zasedání 

listopadovém. 

Vokoun: Ekonomická komise předložený dokument projednala, ze strany tajemníka 

fakulty jí byly poskytnuty všechny požadované doplňující informace a s dokumentem 

souhlasí. 

Usnesení: AS UK FTVS bere zprávu rozboru hospodaření v roce 2011 v období leden 

– červen na vědomí. 

 

7. Návrh delegáta do Rady vysokých škol pro funkční období 2012-2014 – zástupce 

legislativní komise. 

Předseda Legislativní komise Kaplan informoval o výzvě vyslat delegáta do Rady 

vysokých škol pro funkční období 2012-2014. 

Děkan: Vzhledem k dobrým zkušenostem a velmi dobrou zpětnou vazbou z Rady 

vysokých škol směrem k vedení UK FTVS by doporučoval stávající delegátku doc. 

Novotnou.  

Zahálka: Předsednictvo AS UK FTVS po svém zářijovém zasedání navrhlo za delegáta 

do Rady vysokých škol doc. Novotnou. Ta byla předsednictvem oslovena a písemně 

souhlasila s kandidaturou. Hlasování (14-0-0). 

Usnesení: AS UK FTVS navrhuje za UK FTVS delegáta do Rady vysokých škol pro 

funkční období 2012-2014 doc. PhDr. Vilému Novotnou. 

 

8. Volby do AS UK – vyhlášení – Kaplan 

Návrh termínu konzultuje Legislativní komise s předsedou Hlavní volební komise UK 

dr. Suchardou. V současné chvíli lze hlasovat o předsedovi dílčí volební komise a 

členech dílčí volební komise. Návrh na dílčí volební komisi je pro pětičlennou komisi 

(předseda a čtyři členové) tak, aby ve volební místnosti v době voleb mohli být alespoň 

dva její členové. Předseda Legislativní komise upozornil, že členové komise nemohou 

současně kandidovat do AS UK. Návrh termínů možných volebních kol: 

1. kolo – 15.11. a 16.11.2011 

2. kolo – 22.11. a 23.11.2011 

3. kolo – 29.11. a 30.11.2011 

Důležitou podmínkou je splnit kvórum odevzdaných a platných hlasů zejména pro 

náhradníky pro studentskou komoru. Přihlášky kandidátů lze odevzdat k rukám 

předsedy dílčí volební komise do 8.11.2011 do 12 hod nebo přes podatelnu UK FTVS. 



Jako předseda dílčí volební komise byl navržen PaedDr. Josef Horčic Ph.D. a ten 

s kandidaturou vyjádřil souhlas. Hlasování (13-0-1). 

Usnesení: Předsedou dílčí volební komise byl zvolen PaedDr. Horčic Ph.D. 

V další diskuzi vystoupil nově zvolený předseda dílčí volební komise Horčic a podal 

návrh na složení komise s tím, aby v ní byli zastoupeni členové jednotlivých sekcí. 

Předběžný návrh personálního obsazení je M.Petr, Š. Panská, P.Vodička, L. Flemr. Od 

všech navrhovaných je potřeba do příštího zasedání získat písemný souhlas. Součástí 

voleb jsou zároveň volby do studentské komory. Přípravou a organizací byl pověřen 

Mgr. Vokoun a s návrhem souhlasí. Hlasování (13-0-1). 

Usnesení: Přípravou a organizací voleb do studentské komory byl pověřen Mgr. 

Ondřej Vokoun. 

Úkolem Mgr. Vokouna bude do říjnového zasedání navrhnout alespoň čtyři zástupce 

studentů, nejlépe v zastoupení vzhledem ke všem studijním oborům. Dále byla 

diskutována možnost svolání akademické obce vzhledem ke zvýšení informovanosti 

vzhledem k volbám. 

 

9. Vystoupení pana děkana: 

Hovořil o následujících bodech: 

- Stavební úpravy fakulty během letních prázdnin: většina věcí je přímo vidět, jediné 

negativum, že vstupní dveře se vzhledem k typičnosti nestihli dodat ve stanovaném 

termínu. Ale je šance, že nový vchod bude funkční se začátkem nového školního roku. 

Asymetrické dveře byly zvoleny především k požadavkům na bezpečnost.  

Kohlíková: Zda-li bude součástí nového vchodu bezbariérový přístup. 

Děkan: Bezbariérový přístup je řešen vedlejším vchodem. Jedním z důvodů je 

jednodušší přístup přímo k výtahu do budovy, vstup je opatřen bzučákem na vrátnici. 

Druhým důvodem je plán přestavby venkovního prostředí hlavní vrátnice a 

parkovacího prostoru. Bezbariérový vstup do hlavní vrátnice by bylo možné řešit poté 

v součinnosti s venkovními úpravami. 

- Další stavební úpravy jsou v konečné fázi, jedná se o niky v přízemí a 1. patře. S tím 

souvisí i dislokace některých pracovišť. V přízemí vpravo od vchodu zůstane podatelna 

a dále tam budou služby pro studenty včetně studijního oddělení. Levá strana pak bude 

kompletně vyhrazena pro knihovnu. Odhadovaný termín je listopad 2011. Dalšími 

kroky budou rekonstrukce sociálních zařízení bloků E a B. U části kolejí budou 

sociální zařízení rekonstruovány v plném rozsahu, na bloku C se kapacita snížila 

vzhledem k potřebám a vznikly tak v každém podlaží tři nové kanceláře. Ve druhém 



patře je plánové sdružení studentů PDS do jedné kanceláře, dvě místnosti dostala KSH. 

V prvním patře se uvažuje o obsazení pracovníky, kteří by zaujali místa v případném 

projektu UNCE. 

- Projekt UNCE bude na programu jednání VR 29.10.2011. Na VR bude dále 

projednáván projekt PRVOUK, který by měl být zaměřen na vyústění realizovaných 

VZ. Pracovníci zařazení do projektu UNCE by měli být finančně podporováni, ale i 

s větším nárokem na vědeckou výkonnost. Úvaha je 30 RIV bodů za rok a jeden výstup 

v časopise s IF. Pracovníci v projektu PRVOUK by měli být srovnatelně financováni 

s pracovníky UNCE se srovnatelnými nároky na vědecký výkon. 

- Grantové projekty mají být zaměřeny tak, aby pro řešitele znamenaly navýšení mzdy. 

- Výběrová řízení na místa vedoucích kateder: Základem rozhodnutí děkana byla 

akceptace rozhodnutí komise pro výběrové řízení. Rozhodnutí se shodovala ve všech 

případech s výjimkou Katedry technických sportů. Vypsání výběrových řízení na 

pozice vedoucích kateder bylo vyvoláno snahou změnit řízení na jednotlivých 

katedrách. S současným vedením kateder nebyla ze strany vedení fakulty spokojenost 

(malá publikační činnost, nízká účast v CŽV, případně problémy s výukou). 

- Podpis spolupráce s univerzitou ve Waterloo. Vedení fakulty realizovalo služební 

cestu do Kanady, kde podepsalo memorandum o výměně studentů denního studia, 

studentů PDS a vědeckých pracovníků. University od Waterloo, Fakulty of Science, 

Department of Kinesiology – široká možnost spolupráce a naplnění smlouvy bude 

záviset především na zaměstnancích a studentech. 

- Rekonstrukce výcvikového střediska Stráž: Proběhlo výběrové řízení na dodavatele a 

rekonstrukce v rozsahu 19 mil. Kč je již v realizaci. Výběrové řízení bylo prováděno 

externí profesionální firmou, aby bylo vše v souladu se zákonem o veřejných 

zakázkách. Rekonstrukce sociálních zařízení v areálu FTVS z letních prázdnin byla 

kalkulována na 7 mil. Kč a cílová cena byla ještě o několik desítek tisíc Kč nižší. 

 

10.  Sdělení zástupce AS UK FTVS z výběrových řízení na místa vedoucích kateder –

Kaplan: Zástupce AS UK FTVS na výběrových řízení přednesl své výhrady a 

připomínky již na vlastním výběrovém řízení a z celé situace okolo výběrových řízení 

má smíšené pocity. Vzhledem k mlčenlivosti jako člena komise bez hlasovacího práva 

nebude dále celou věc rozebírat. 

Čechovská: Chápe, že zpráva zástupce AS UK FTVS je limitována členstvím v komisi. 

Informovala, že předsednictvo obdrželo dopis od účastnice výběrového řízení na 



pracoviště Katedry atletiky a dále interpelaci členů akademické obce z řad 

zaměstnanců Katedry atletiky k výběrovému řízení. 

Kohlíková: Přečetla obsah dopisu od PaedDr. Vinduškové CSc. (viz příloha). Odpověď 

na tento dopis přišla od vedení FTVS PaedDr. Vinduškové CSc. podepsaná 

proděkanem doc. PaedDr. Kračmarem CSc., což byl i člen výběrové komise. 

Korespondence byla dána na vědomí AS FTVS UK (viz příloha). 

Děkan: Zdůvodnil podpis proděkana doc. PaedDr. Kračmara CSc. pod odpovědí 

PaedDr. Vinduškové CSc tím, že v té době byl statutárním zástupcem děkana, který byl 

na řádné dovolené. 

Čechovská: Upozornila na datum dokumentu ze dne 16.9.2011. 

Kaplan: Přečetl závěry Legislativní komise AS UK FTVS. (viz příloha) 

Jelen: Upozornil, že celá věc je prezentována i na půdě UK a proto je potřeba ji 

seriózně posoudit. 

Zahálka: Přednesl obavu, že se jedná o právní problém, který plénum AS UK FTVS 

nedokáže posoudit a že zde může hrozit i riziko z prodlení, pokud nebude celá věc 

právně vysvětlena a upravena včas. 

Děkan: Zdůraznil, že nemůže zdůvodnit proč komise hlasovala tak, jak hlasovala. 

Děkan přijal rozhodnutí výběrové komise ve všech případech s jednou výjimkou u 

katedry technických sportů. 

Zahálka: Položil dotaz proč pan děkan nevyužil své právo jmenovat a odvolat 

vedoucího katedry či centra pokud byla s jejich prací nespokojenost. 

Děkan: Odpověděl, že chtěl více transparentně využít možnosti výběrového řízení jako 

jiného nástroje pro výběr vedoucího. U vedoucích kateder, jako středního 

managementu fakulty, jsou vyšší nároky na řízení pracovníků. 

Čechovská: Položila dotaz, jak je vedena diskuze s vedoucími kateder a jak jsou 

vedoucí informování o případné nespokojenosti s nimi. Na příkladu pracoviště katedry 

gymnastiky uvedla, že neinformovanost a nevysvětlení souvislostí může vést k pocitu 

neuznání a snížení motivace pro další činnost. 

Velenský: Shrnul, že se zde jedná o problém, zda-li výběrové řízení proběhlo 

legislativně v pořádku a mnoho argumentů naznačuje, že vše v pořádku nebylo. Nikdo 

nezpochybňuje právo děkana vyhlásit výběrové řízení nebo vedoucí kateder jmenovat 

přímo. Dále upozornil na jednu z předchozích připomínek, zda-li byly známy 

konkurzní požadavky. 

Horčic: Předložil otázku jaké je zdůvodnění rozhodnutí výběrové komise a kde je 

zaznamenáno. 



Čechovská: Upozornila na přijetí pracovníka na katedru atletiky, který vyhrál výběrové 

řízení na pozici vedoucího katedry, na pozici odborného asistenta bez výběrového 

řízení. Jmenování do funkce vedoucího katedry je totiž datováno k 1. říjnu, ale přijetí 

na místo odborného asistenta proběhlo již v polovině září. 

Usnesení: AS UK FTVS na základě zprávy Legislativní komise AS UK FTVS 

konstatuje, že v průběhu výběrových řízení na pozice vedoucích kateder a center 

mohlo dojít k formálním pochybením. AS UK FTVS dává podnět vedení UK FTVS 

k prošetření procesu proběhlých výběrových řízení. AS UK FTVS dává podnět vedení 

UK FTVS k prošetření platnosti přijetí pracovníka XY na místo odborného asistenta na 

pracoviště katedry atletiky bez výběrového řízení. Hlasování (11-0-0). 

11. Různé: 

Kohlíková: Upozornila na končící mandáty senátorů za studentskou komoru a nutnost 

doplnění AS FTVS UK o nové senátory. 

Kaplan: Přečetl dopis senátora za studentskou komoru Moravce, který se vzdává 

mandátu vzhledem ke svému pracovnímu vytížení. Snížení počtu senátorů za 

studentskou komoru je v současné chvíli o dva členy. 

Vokoun: Studentská komora již kontaktovala členy z náhradníků. Student Matouš je 

studentem PDS a Harbichová sice dostala pracovní úvazek na fakultě, ale současně 

pokračuje ve studiu PDS a oba se budou ucházet o členství v AS UK FTVS. Pokud 

odejde ze studentské komory další člen (Outlý po SZZK) lze předpokládat nutnost 

vypsání doplňujících voleb. Další věcí je chybějící zástupce studentské komory 

v předsednictvu AS UK FTVS. 

Děkan: Vyzval AS UK FTVS k aktivnímu zapojení v přípravě a aktualizaci hodnocení 

pracovníků pro pedagogickou, nepedagogickou a vědeckou činnost. Požádal o zástupce 

AS UK FTVS v pracovní komisi, která bude uvedené dokumenty finalizovat. 

Kaplan: Položil dotaz ohledně akce „Léto dětí PRAHA 6“ a jejího hodnocení 

z hlediska vedení UK FTVS. 

Děkan: Přislíbil zhodnocení na příští zasedání AS UK FTVS. 

 

Zapsal: Zahálka      Za AS UK FTVS – předseda doc. MUDr. Kohlíková CSc. 

Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 
   Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 
  členové AS UK FTVS  


